
 

 

 ט"ו בשבט ואנחנו 
 "כי האדם עץ השדה"

 

 

סר אדמונד הילרי, היה בן אדם מניו זילנד שהשתדל בכל מאודו להגיע  
הוא כמעט הגיע לפסגה אבל נכשל.   1952אל פסגת הר האוורסט. בשנת 

באנגליה עשו חגיגה גדולה לכבודו כדי לכבדו, להוקירו ולהעריכו על  
האומץ וההשתדלות והוא נתכבד לנאום. באמצע הנאום כולם מחאו  

הרגיש מאוכזב מהכשלון שלו. מאחורי הבמה, על   כפיים. אולם, הוא 
הקיר, נתלתה תמונת האוורסט. סר אדמונד הילרי הניף את אצבעו לעבר  

אוורסט  )הר( התמונה והתחיל להטיף ולדבר אל ההר ואמר: "מאונט 
אתה ניצחת אותי. במלחמה ביני לבינך אתה ניצחת אותי, אך זהו רק  

אותך. אתה יודע למה? כי   בפעם הראשונה. בפעם השניה אני אנצח 
אתה גדול, אתה ענקי, אתה גבוה, אבל אתה הפסקת לשגשג, הפסקת  

לפרוח ולצמוח. אני הרבה יותר חלש, הרבה יותר נמוך, אבל אני לא  
מפסיק לשגשג, לצמוח ולגדול. בפעם הבאה אני אנצח". ובאמת, בחודש  

 סט. אדמונד הילרי הצליח להגיע אל פסגת הר האוור 1953מאי שנת 

"כי האדם עץ השדה". למה נמשלנו לעץ השדה? כי בחיים השאלה הכי  
בסיסית איננה אם נכשלת או לא, כי אם אתה בן אדם נורמלי, אתה 

עושה טעויות, אתה נכשל, לפעמים עושים טעויות גדולות. זה לא מה  
שחשוב בעיקר. אלא, מה שחשוב הוא אם אני מגיע לאיזה רום ואני  

אל תפסיק לצמוח, לשגשג   – האדם עץ השדה" מפסיק לשגשג. "כי 
 )הרב י.י. ג'יקובסון(  ולפרוח יותר ויותר.

 

 שנה טובה, שנמשיך לשגשג ולפרוח!
 


